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Abstract (en)
[origin: WO9115482A1] Compounds of either general formulae (I) and (II), wherein R<1> represents C1-8 alkyl, C3-8 cycloalkyl, C3-8
cycloalkyl(C1-8)alkyl, C2-8 alkenyl, or C1-6 alkyl substituted phenyl group; R<3> represents a hydrogen atom or a substituent R<4> or M; R<4>
represents a C1-5 alkyl group, or a C1-5 alkyl group substituted with a group chosen from substituted phenyl, dimethylamino, or acetylamino; R<5>
represents a hydrogen atom or C1-3 alkyl group; M represents a cation capable of forming a pharmaceutically acceptable salt; Q represents C=O
or CHOH; and each of a and b is independently a single or double bond are potent inhibitors of the enzyme 3-hydroxy-3-methylglutaryl coenzyme A
(HMG-CoA) reductase and, therefore, are useful in the treatment or prevention of hypercholesterolaemia, hyperlipoproteinaemia and atherosclerosis.

Abstract (fr)
Composés des formules générales soit (I) soit (II), dans lesquelles R1 représente un groupe phényle à substitution C1-8 alkyle, C3-8 cycloalkyle,
C3-8 cycloalkyle(C1-8)alkyle, C2-8 alcényle, ou C1-6 alkyle, R3 représente un atome d'hydrogène ou un substituant R4 ou M, R4 représente
un groupe C1-5 alkyle, ou un groupe C1-5 alkyle remplacé par un groupe choisi parmi phényle, diméthylamino ou acétylamino substitués, R5
représente un atome d'hydrogène ou un groupe C1-3 alkyle, M représente un cation capable de former un sel pharmaceutiquement acceptable, Q
représente C=O ou CHOH, et chacun des éléments a et b représente indépendamment une liaison simple ou double. Lesdits composés constituent
des inhibiteurs puissants de la réductase d'enzyme 3-hydroxy-3-méthylglutaryle coenzyme A (HMG-CoA) et, par conséquent, ils sont utiles dans le
traitement ou la prévention de l'hypercholestérolémie, l'hyperlipoprotéinémie et de l'athérosclérose.
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